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Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 

J.nr. 2015 - 9986 

17. november 2015 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg har i brev af 23. oktober stillet følgende 

spørgsmål nr. 80 (alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Lisbeth Bech Poulsen (SF). 

 

 

Spørgsmål nr. 80 (alm. del) 

”NaturErhverstyrelsen har ifølge DR2 programmet ”Kvotekonger og små fisk” 

været vidende om, at en kreativ gruppe af kvoteejere tilsyneladende i årevis har 

benyttet et hul i loven til at drive en stråmandsgeshæft, og derved omgået reglerne 

om kvotekoncentration. Mener ministeren, at det er betryggende, at 

NaturErhverstyrelsen skal undersøge sig selv i denne sag, jf. MOF alm del- svar på 

spørgsmål 120 og 121 (20142)?” 

 

Svar 
Det er ikke acceptabelt, hvis der er fiskere, som bruger stråmænd til at skaffe sig en 

højere kvote, end de har lov til. Nu foretager ministeriet en gennemgang af hele 

området, som har betydning for kvotekoncentrationen. Jeg har bl.a. bedt om at få 

undersøgt reglerne for fiskeriselskaber, så vi kan få klarlagt, om der er nogen 

steder, hvor reglerne skal gøres mere præcise. 

 

Men brug af stråmænd er en kompliceret sag, som vi også kender fra andre 

brancher. Det er muligt, at vi får brug for bistand fra Kammeradvokaten. Jeg kan 

derfor ikke på nuværende tidspunkt sige noget konkret om, hvilke tiltag, der 

eventuelt vil blive taget i brug for at dæmme op for brugen af stråmænd. 

 

Jeg mener ikke, at der er belæg for at foretage en nærmere undersøgelse af 

NaturErhvervstyrelsen.  

 

 

Eva Kjer Hansen 

 

 / Henrik Pedersen Noe 
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